
 
 
 

 
 

 

Holmens Kanal 22 
1060 København K 
Telefon 33 92 93 00 
sm@sm.dk 
www.sm.dk 

 

Folketingets Social-, Indenrigs og Børneudvalg 

Folketingets Social-, Indenrigs og Børneudvalg har d. 13. januar 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 206 (alm. del) til børne- og socialministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karin Nødgaard (DF). 

Spørgsmål nr. 206: 

”Ministeren bedes indhente oplysninger, der kan belyse udviklingen i løbet af 
de seneste 10 år i det samlede beløb (fra samtlige organisationer/bidragydere), 
der fordeles til julehjælp, fordelt på hvert af de 10 år. Spørgsmålet stilles 
på baggrund af samrådet den 12. januar 2017 om stigningen i antallet af ansøgninger 
om julehjælp, jf. SOU alm. del – spørgsmål R og Q.” 

Svar: 

Børne- og Socialministeriet indhenter ikke denne type oplysninger fra alle organisatio-

ner, der uddeler julehjælp, da jeg ikke ønsker at pålægge frivillige organisationer så-

danne dokumentationskrav. 

 

Siden 2010 har Børne- og Socialministeriet givet tilskud til frivillige organisationers 

uddeling af julehjælp med puljen ’Støtte til landsdækkende, frivillige sociale forenin-

gers uddeling af julehjælp’, der supplerer de private indsamlinger. Senest er der som 

led i aftalen om satspuljen for 2016 afsat 4,0 mio. kr. hertil i hhv. 2016 og 2017.  

 

Samlet ansøges der imidlertid om et langt større beløb til denne pulje end det bevilge-

de beløb. I alt 21 foreninger har søgt om støtte fra ansøgningspuljen i 2016 til en sam-

let ansøgningssum på 31,9 mio. kr. I 2015 var beløbet 29,5 mio. kr. Alene landsdæk-

kende foreninger kan søge denne ansøgningspulje. 

 

 

 

Med venlig hilsen 

Mai Mercado 
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